
Z Á P I S N I C A 

zo  4. pracovného zasadnutia Národnostnej rady slovenskej národnostnej menšiny, ktoré sa uskutočnilo v sobotu,  
28. februára  2015,  so začiatkom o 11.00 h  v PRS  Relax, Vinogradska 2, Kovačica

Zasadnutiu predsedala Anna Tomanová-Makanová, predsedníčka NRSNM.

Schôdza sa konala za prítomnosti 22 členov NRSNM. 
Svoju neprítomnosť ospravedlnil: Ján Brna, Ján Paul 
Prítomní boli  aj  zamestnanci  NRSNM –  Ladislav Čáni,  Svetlana Zolňanová,  Svetluša Hlaváčová, Vladimír 
Lenhart a Lídia Damijanová. 
Na schôdzi boli prítomní aj zástupcovia médií: Hlas ľudu, RTV OK Kovačica a slovenské redakcie TV Nový 
Sad a Rádia Nový Sad.

Predsedníčka NRSNM A. Tomanová-Makanová prečítala návrh programu schôdze:

1. Schválenie  zápisnice z 3. zasadnutia NRSNM
2. Výbor pre kultúru NRSNM - schválenie výročnej správy za rok 2014
3. Výbor pre vzdelávanie  NRSNM - schválenie výročnej správy za rok 2014
4. Výbor pre informovanie NRSNM - schválenie výročnej správy za rok 2014
5. Výbor pre úradné používanie jazyka a písma - schválenie výročnej správy  za rok 2014
6. Schválenie  výročnej správy NRSNM za rok 2014
7. Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise základných prostriedkov, drobného 
inventára, peňažných prostriedkov a záväzkov v roku 2014
a) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise základných prostriedkov a ich stav dňa 31. 

12. 2014
b) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise drobného inventára dňa 31. 12. 2014
c) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise krátkodobých vkladaní a peňažných 
prostriedkoch dňa  31. 12. 2014
d) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o záväzkoch dňa 31. 12. 2014
8. Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o hmotnom a finančnom hospodárení v roku 2014
9. Správa nezávislého revízora o vykonanej revízii príjmov a výdavkov NRSNM financovaných 
z republikového rozpočtu za rok 2014
10. Ústav pre kultúru vojvodinských Slovákov
1. schválenie Správy o činnosti Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov v roku 2014
2. schválenie  finančnej správy Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov za rok 2014 
3. schválenie Plánu a programu Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov na obdobie január 
– december 2015
4. schválenie finančného plánu Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov na obdobie január 
– december 2015
11. Múzeum vojvodinských Slovákov
− Schválenie Výročnej správy Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2014
− Schválenie finančnej správy Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2014
− Schválenie Plánu a programu činnosti Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2015
− Schválenie finančného plánu 
12. Galéria insitného umenia v Kovačici
− Schválenie Výročnej správy (bez finančnej správy)
− Schválenie plánu a programu Galéria insitného umenia
− Schválenie finančného plánu Galérie insitného umenia



13. Gymnázium Jána Kollára v so žiackym domovom v Báčskom Petrovci

- Výročná správa  Gymnázia Jána Kollára so žiackym domovom v Báčskom Petrovci 2013/2014;
- Ročný program práce Gymnázia Jána Kollára so žiackym domovom v Báčskom Petrovci v školskom 
roku 2014/2015.

14. Voľba nového člena Výboru pre informovanie NRSNM

15. Stanovisko k voľbe riaditeľov škôl:

- ZŠ Iva Lolu Ribara, Nový Sad
- ZŠ 22. júla, Krčedin
- ZŠ Branka Radičevića, Savino Selo
- ZŠ Svetozara Markovića Tozu, Nový Sad

16. Stanovisko k voľbe členov školského výboru obce Beočin

17. Stanovisko k voľbe rektora Univerzity v Novom Sade

18. Stanovisko k názvom ulíc 
-Šíd
-Stará Pazova

19 Návrh kritérií na udelenie štipendií Vlády Slovenskej republiky

20.  Otázky a návrhy

Anna Tomanová Makanová prečítala návrh programu rokovania a pozvala členov NRSNM aby sa k 
návrhu vyjadrili.

Pavel Surový: Poznamenal, že zasadnutie NRSNM bolo zvolané na sobotu a nakoľko riaditelia škôl 
mali úradné povinnosti listina Slováci vpred podala návrh, aby sa zasadnutie uskutočnilo v iný, 
pracovný deň.

Anna Tomanová Makanová: Dala na hlasovanie navrhnutý program rokovania.

Navrhnutý program rokovania bol schválený väčšinou hlasov.

1. Schválenie  zápisnice z 3. zasadnutia NRSNM

Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k prvému bodu.

Anna Boldocká-Ilić:  Vyjadril nesúhlas s tým, aby sa listina Slováci vpred, predovšetkým zo strany 
médií, nazývala opozíciou. Listina Slováci vpred neodmietla svoju účasť v práci orgánov NRSNM, ale 
vyplynulo to zo skutočnosti, že nebol schválený návrh o úmernom zastúpení všetkých listín  v orgánoch 
NRSNM.
Pavel Surový: Poznamenal, že v zápisnici ne je zaznamenaný rozhovor zachytený diktafónom medzi 
predsedníčkou Annou Tomanovou Makanovou a podpredsedom Jurajom Červenákom. Pán Červenák sa 



pýtal  pri  hlasovaní  o  Výbore  pre  kultúru:  „Si  sa  niekoho spytovala  z  tých,  čo  si  navrhla?“  Anna 
Tomanová Makanová odpovedala: „Nie, ty im to povieš.“
Anna Tomanová Makanová: Dala na hlasovanie návrh zápisnice z 3. zasadnutia NRSNM.

Hlasovanie
Za: 18 hlasov  Proti: 3 hlasy Zdržaní: 0

2. Výbor pre kultúru NRSNM - schválenie výročnej správy za rok 2014

Anna Tomanová Makanová: Pozvala koordinátorku Výboru pre kultúru Svetlušku Hlaváčovú, aby 
podala zdôvodnenie správy.
Svetluška Hlaváčová: Podala zdôvodnenie písomnej výročnej správy Výboru pre kultúru za rok 2014. 
Poznamenala, že ku každej správe o podujatiach z roku 2014 bola priradená aj podrobná finančná 
správa.
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 2.
Pavel Surový: Víťazstvom listiny Slováci vpred je v tom, že finančná správa bola zaslaná všetkým 
členom NRNSM. Je to prvým krokom, aby sa členovia oboznámili, ale to nestačí. Potrebné je všetko 
zverejniť občanom, ktorí to majú posúdiť. Požiadal o informáciu koľko finančných prostriedkov bolo 
poskytnuté spolkom, ktoré boli na volebnej listine Anny Tomanovej Makanovej v roku 2010. Zároveň 
odovzdal písomnú žiadosť o poskytnutie informácii v zmysle Zákona o voľnom prístupe k informáciám 
verejného významu.

Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozprava a dala na hlasovanie Výročnú správu Výboru re 
kultúru za rok 2014.

Hlasovanie:

Za: 18 hlasov  Proti: 0 hlasy Zdržaní: 3

Výročná správa Výboru pre kultúru za rok 2014 bola schválená väčšinou hlasov. 

3. Výbor pre vzdelávanie NRSNM – schválenie výročnej správy za rok 2014

Anna  Tomanová  Makanová:  Otvorila  rozpravu  k  bodu  3  a  vyzvala  koordinátorku  Výboru  pre 
vzdelávanie Svetlanu Zolňanovú, aby zdôvodnila správu.

Svetlana Zolňanová: Zdôvodnila písomnú správu Výboru pre vzdelávanie NRSNM za rok 2014.

Pavel Surový: Poznamenal, že od predsedu Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí Igora Furdíka 
dostal informáciu, že Svetlana Zolňanová, ako bývalá riaditeľka základnej školy v Selenči po zmene na 
poste riaditeľky školy, vrátila na Úrad prostriedky, ktoré škola získala na výmenu okien. Považuje to za 
nevhodné.
Pozitívne hodnotil skutočnosť, že bola schválená Stratégia v oblasti vzdelávania. Ako negatívum vidí 
skutočnosť, že sa veci iba popisujú a nenavrhujú sa riešenia a počet žiakov klesá. Namiesto apelovania 
na žiakov a rodičov navrhol hradenie všetkých učebníc pre slovenských žiakov.
Pri organizovaní zájazdov by  sa nesmelo stávať aby jednotlivé školy čakali viac rokov, aby sa dostali 
do poradia.
Ako problém uviedol aj skutočnosť, že na strednej škole v Starej Pazove slovenčina nevchádza do 
priemerného prospechu žiakov. Bolo by potrebné vynaložiť úsilie, aby v Starej Pazove vznikla 



slovenská stredná škola.
Ďalšia pripomienka sa vzťahovala na Aktív riaditeľov, ktorý by mal byť zvolaný aj na začiatku aj na 
konci školského roku.
 
Svetlana Zolňanová: Ústav pre štatistiku Vojvodiny a pokrajinskí Sekretariát pre vzdelávanie 
disponujú s percentuálnymi údajmi o tom, koľko je slovenských žiakov zapísané  v jednotlivých rokoch 
do slovenských tried a na hodiny slovenčiny s prvkami národnej kultúry. Z týchto údajov vyplýva, že 
percentuálne počet slovenských žiakov neklesá.
Aktív riaditeľov slovenských škôl sa zvoláva podľa dynamiky, vtedy keď je v Slovenskej republike 
zverejnený  kalendár aktivít na celý školský rok. Na tomto Aktíve sa vypracováva poradovník škôl 
ktoré sa a kedy sa zúčastnia seminárov a zájazdov. Kalendárom, ktorý predpisuje Ministerstvo školstva 
SR sa predpisuje počet detí, ktoré možno poslať na jednotlivé podujatia. Z toho dôvodu niektoré školy 
musia čakať, aby sa mohli zúčastniť týchto zájazdov, hoci kombinujeme aj žiakov dvoch škôl, aby sme 
to urýchlili.
V súvislosti s postavením predmetu slovenčiny s prvkami národnej kultúry Národnostná rada 
slovenskej národnostnej menšiny spolu s inými národnostnými radami pôsobiacimi vo Vojvodine 
spoločne vynakladá úsilie, aby sa zmeny dostali do zákona a tým aby sa voliteľný a fakultatívny 
predmet dostal do priemernej známky. Zmenu nie je možné dosiahnuť, kým sa tento zákon nedostane 
do parlamentu. Národnostná rada slovenskej národnostnej menšiny finančne prispieva na učiteľov v 
Šíde a v Báčskej Palanke, lebo ministerstvo nefinancuje platy učiteľov slovenčiny s prvkami národnej 
kultúry  na stredných školách.
Anna Tomanová Makanová: Dala na hlasovanie Výročnú správu Výboru pre vzdelávanie NRSNM za 
rok 2014.
Hlasovanie:

Za:  18  Proti:   0 Zdržaní: 3
Správa bola schválená väčšinou hlasov.

4. Schválenie Výročnej správy Výboru pre informovanie NRSNM za rok 2014

Anna Tomanová Makanová: Pozvala koordinátora Výboru pre informovanie Vladimíra Lenharta, aby 
podal zdôvodnenie písomnej Výročnej správy Výboru pre informovanie za rok 2014.

Vladimír Lenhart: Podal zdôvodnenie výročnej správy s poznámkou, že v tomto roku bola doplnená o 
podrobnú finančnú správu.

Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 4.

Pavel Surový: Informoval, že 30. decembra žiadal návrh Štatútu, ktorý bol schválený v Petrovci a ešte 
stále ho nedostal a na webovej stránke NRSNM je starý Štatút. Tiež poznamenal, že na webovej stránke 
nie sú uvedené ani komisie výborov. 
Postavil otázku, kedy sa Výbor pre informovanie ozval, že Národnostná rada neposkytla informácie 
občanom v súvislosti so Zákonom o voľnom prístupe k informáciám verejného významu.
Ako najdôležitejšiu tému v oblasti informovania zdôraznil cenzúru.

Anna Tomanová Makanová: Skonštatovala, že sa do rozpravy už nikto nehlási a dala na hlasovanie 
Výročnú správu Výboru pre informovanie NRSNM za rok 2014. Skonštatovala, že sú prítomní 22 
členovia NRSNM.



Hlasovanie (hlasovali 22):

Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4
Práva bola schválená väčšinou hlasov.

5. Schválenie Výročnej správy Výboru úradné používanie jazyka a písma NRSNM 
za rok 2014

Anna Tomanová Makanová:  Vyzvala koordinátorku Výboru pre úradné používanie jazyka  písma 
Máriu Čániovú, aby zdôvodnila správu Výboru za rok 20014.

Máriu Čániovú: Zdôvodnila Výročnú správu Výboru úradné používanie jazyka a písma NRSNM za 
rok 2014.
Igor Feldy:  Pochválil  činnosť  Výboru,  predovšetkým pre  organizovanie  Biblickej  olympiády ale  i 
ďalších podujatí, na ktorých participujú mládež a deti. Zároveň vyjadril názor, že by tento výbor mal 
viac pôsobiť prakticky v teréne
Zlatko Šimák: Vyjadril názor, že pri pôsobení výboru najmenší dôraz na úradnom používaní jazyka a 
písma v lokálnych samosprávach a  zaujímať sa,  či  sa  obciach,  v  ktorých je  v  úradnom používaní 
slovenský jazyka, uplatňujú práva na úradné používanie jazyka a písma, resp. vystavovanie dokladov v 
slovenskom jazyku. Financovanie inštitúcií a ustanovizní z oblasti kultúry podľa jeho názoru patrí k 
Výboru pre kultúru. 
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu a dala na hlasovanie Výročnú správu Výboru úradné 
používanie jazyka a písma NRSNM za rok 2014.

Hlasovanie:

Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

Správa bola schválená väčšinou hlasov.

6. Schválenie Výročnej správy NRSNM za rok 2014

Anna Tomanová Makanová: Vyzvala tajomníka NRSNM Ladislava Čániho, aby podal zdôvodnenie 
Výročnej správy NRSNM za rok 2014

Ladislav Čáni: Podal zdôvodnenie Výročnej správy NRSNM za rok 2014 s poznámkou, že sa správa 
zameriava  predovšetkým  na  zasadnutia  NRSNM  v  roku  2014  a  osobitne  je  podaná  správa  aj  o 
organizácii medzinárodnej konferencie Slováci a Srbi – história a súčasnosť.
Igor  Feldy:  Poprosil,  aby  sa  pri  zasielaní  materiálov  pre  zasadnutia  NRSNM   jednotlivé  súbory 
pomenúvali, tak, aby ich bolo možne identifikovať.
Pavel  Surový:  Navrhol,  aby  všetkým  členom  boli  zakúpené  tablety,  čím  by  sa  im  umožnilo 
jednoduchšie  sledovanie  materiálov  zasadnutí.  Zároveň  požiadal  o  informáciu  s  akým  majetkom 
disponuje NRSNM.
Ladislav Čáni: Majetkom NRSNM v súčasnosti je dom Martina Jonáša v Kovačici, byt v Aradáči a 
osobné auto.
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu a dala na hlasovanie Výročnú správu NRSNM za rok 
2014.



Hlasovanie:

Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4
Správa bola schválená väčšinou hlasov.

7.  Vynesenie  rozhodnutia  o  schválení  Správy  o  súpise  základných  prostriedkov,  
drobného inventára, peňažných prostriedkov a záväzkov v roku 2014

Anna Tomanová Makanová:  Informovala  členov o tom, čo  je  potrebné schváliť  v  rámci  bodu o 
schválení  Správy o  súpise  základných prostriedkov,  drobného inventára,  peňažných  prostriedkov a 
záväzkov v roku 2014 s poznámkou, že jednotlivé materiály členovia dostali elektronicky v písomnej 
podobe. Následne dala na hlasovanie jednotlivé správy z bodu 7.

a) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise základných prostriedkov a ich stav dňa 31. 
12. 2014

Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

b) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise drobného inventára dňa 31. 12. 2014
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

c) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o súpise krátkodobých vkladaní a peňažných 
prostriedkoch dňa  31. 12. 2014
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

d) Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o záväzkoch dňa 31. 12. 2014
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

8. Vynesenie  rozhodnutia  o  schválení  Správy  o  hmotnom  a  finančnom 
hospodárení v roku 2014

Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 8
Pavel Surový: Poznamenal, že podľa jeho názoru finančné hospodárenie nikdy nebolo transparentné a 
a súčasná správa sa k tomu  približuje. 
Jamina Mašulović:  Konštatovala, že hmotné a finančné hospodárenie NRSNM v roku 2014 bolo v 
súlade so zákonom. Poznamenala, že sa NRSNM financovala z rozpočtu republiky, pokrajiny a mesta 
Nový Sad a z financií, ktoré boli získané na projekty z Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí. Všetky 
financie boli využité v súlade so schváleným plánom a programom, čo potvrdila aj Správa nezávislého 
revízora. 
Pavel Surový: Namietal, že finančné hospodárenie NRSNM nie je dostatočne transparentné.
Do diskusie sa ešte zapojili: Martin Zloch, Igor Feldy, Katarína Melegová Melichová, 
Anna Tomanová Makanová: Uzavrela rozpravu k bodu 8 Vynesenie rozhodnutia o schválení Správy o 
hmotnom a finančnom hospodárení v roku 2014 a dala správu na hlasovanie.
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4



9. Správa  nezávislého  revízora  o  vykonanej  revízii  príjmov  a  výdavkov 
NRSNM financovaných z republikového rozpočtu za rok 2014

Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 9. 
Pavel Surový: Navrhol, aby  aj správa revízora bola zverejnená na webovej stránke NRSNM.
Anna Tomanová Makanová: Uzavrela rozpravu a dala na hlasovanie bod 9.
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 4

Anna Tomanová Makanová: Navrhla pätnásť-minútovú prestávku v rokovaní.

10. Ústav pre kultúru vojvodinských Slovákov
Anna Tomanová Makanová: Pozvala riaditeľku Milinu Sklabinskú Ústavu pre kultúru vojvodinských 
Slovákov, aby podala správu o činnosti Ústavu v roku 2014.
Milina Sklabinská: Podala správu o činnosti ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov v roku 2014 
a plán a program činnosti na rok 2015.
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu.
Do rozpravy sa zapojili: Igor Feldy, Vladimír Valentík, Anna Tomanová Makanová, Katarína Melegová 
Melichová, Pavel Surový, Miroslav Kožík, Ján Slávik
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu a dala na hlasovanie:

◦ Správa o činnosti Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov v roku 2014
Hlasovanie:
Za:    20 Proti:   0 Zdržaní: 1
◦ Schválenie  finančnej správy Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov za rok 2014
Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 3

◦ Schválenie  Plánu  a  programu  Ústavu  pre  kultúru  vojvodinských  Slovákov  na  obdobie 
január – december 2015

Hlasovanie:
Za:    18 Proti:   0 Zdržaní: 3

◦ Schválenie finančného plánu Ústavu pre kultúru vojvodinských Slovákov na obdobie január 
– december 2015

Hlasovanie:
Za:    21 Proti:   0 Zdržaní: 0

11. Múzeum vojvodinských Slovákov
Anna Tomanová Makanová:  Pozvala riaditeľa Múzea vojvodinských Slovákov Pavla Čániho,  aby 
podal správa o činnosti Múzea vojvodinských Slovákov v roku 2014 a plán a program na rok 2015.
Pavel Čáni: Zdôvodnil správu o činnosti MVS v roku 2014 a o pláne programe a pláne činnosti 2015. 
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 11.
V rozprave sa zúčastnili: Anna Tomanová Makanová, Pavel Surový, Pavel Marčok, Katarína Melegová 
Melichová, Anna Boldocká-Ilić.
Anna Tomanová Makanová: Uzavrela rozpravu a dala na hlasovanie:
− Schválenie Výročnej správy Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2014
Hlasovanie:
Za:    21 Proti:   0 Zdržaní: 1
− Schválenie finančnej správy Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2014
Hlasovanie:



Za:    2 Proti:   0 Zdržaní: 2
− Schválenie Plánu a programu činnosti Múzea vojvodinských Slovákov za rok 2015
Hlasovanie (hlasovali 19):
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 2
− Schválenie finančného plánu 
Hlasovanie:
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 2

12. Galéria insitného umenia v Kovačici

Anna Tomanová Makanová:  Pozvala  riaditeľku Galérie  insitného umenia v Kovačici  pani  Máriu 
Raspirovú, aby podala správu o činnosti v roku 2014 a plán a program galérie za rok 2015.

Mária Raspirová: Podala správu o činnosti a plán a program galéria Insitného umenia v Kovačici.

Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 12.
V rozprave sa zúčastnil: Vladimír Valentík, 
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu a dala na hlasovanie:
− Schválenie Výročnej správy Galéria insitného umenia za rok 2014 (bez finančnej správy) 
Hlasovanie (hlasovali 21):
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 4
− Schválenie plánu a programu Galéria insitného umenia na rok 2015
Hlasovanie:
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 4
− Schválenie finančného plánu Galéria insitného umenia na rok 2015
Hlasovanie:
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 4

13. Gymnázium Jána Kollára v so žiackym domovom v Báčskom Petrovci

Anna Tomanová Makanová: Informovala členov, že tento bod rokovacieho programu mal byť na 
rokovacom poriadku v septembri – októbri 2014, avšak nakoľko sa v tom období konali voľby do 
národnostných  rád,  to  nebolo  možné  uskutočniť.  V budúcnosti  sa  bude  rešpektovať  školský  rok. 
Následne  otvorila  rozpravu  k  tomuto  bodu.  Nakoľko  sa  do  rozpravy  nikto  neprihlásil  dala  na 
hlasovanie:

− Výročná správa  Gymnázia Jána Kollára so žiackym domovom v Báčskom Petrovci 2013/2014;
Hlasovanie (hlasovali 19):
Za:    19 Proti:   0 Zdržaní: 0
− Ročný program práce Gymnázia Jána Kollára so žiackym domovom v Báčskom Petrovci v 
školskom roku 2014/2015.
Hlasovanie:
Za:    19 Proti:   0 Zdržaní: 0

14. Voľba nového člena Výboru pre informovanie NRSNM

Anna  Tomanová  Makanová: Informovala  členov  NRSNM,  že  zvolená  členka  Výboru  pre 



informovanie Vladimíra Dorčová Valtnerová dala demisiu a že je potrebné zvoliť nového člena. Do 
Výboru pre informovania je navrhnutá Tatiana Bovdišová, novinárka RTV OK z Kovačice. Následne 
otvorila rozpravu.
Rozpravy sa zúčastnil:  Pavel Surový
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu  a dala na hlasovanie:

Voľba Tatiany Bovdišovej za členku Výboru pre informovanie NRSNM.
Hlasovanie:
Za:    15 Proti:   0 Zdržaní: 4

15. Stanoviská k voľbe riaditeľov škôl
Svetlana Zolňanová: Zdôvodnila, že v zmysle Zákona o základoch systému výchovy a vzdelávania 
národnostné rady poskytujú stanovisko k voľbe riaditeľov škôl. 
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 15
Rozpravy sa zúčastnili: Igor Feldy, Pavel Surový
Anna Tomanová Makanová: Uzavrela rozpravu a dala na hlasovanie
− ZŠ Iva Lolu Ribara, Nový Sad
Hlasovanie:
Za:    13 Proti:   0 Zdržaní: 4 (17 prítomných)
− ZŠ 22. júla, Krčedin
Hlasovanie:
Za:    13 Proti:   0 Zdržaní: 4 (17 prítomných)
− ZŠ Branka Radičevića, Savino Selo
Hlasovanie:
Za:    13 Proti:   0 Zdržaní: 4 (17 prítomných)
- ZŠ Svetozara Markovića Tozu, Nový Sad
Hlasovanie:
Za:    13 Proti:   0 Zdržaní: 5 (18 prítomných)

16. Stanovisko k voľbe členov školského výboru obce Beočin

Anna Tomanová Makanová: Pozvala  koordinátorku Výboru pre vzdelávanie Svetlanu Zolňanovú, 
aby zdôvodnila stanovisko k voľbe členov školského výboru obce Beočin.
Svetlana  Zolňanová:  Informovala,  že  NRSNM  dáva  stanovisko  k  voľbe  troch  členov  školského 
výboru za lokálnu samosprávy, lebo v Lugu pôsobí vysunuté oddelenie ZŠ zo Suseku, kde sa v dvoch 
kombinovaných  triedach  realizuje  vyučovanie  po  slovensky.  Výkonná  rada  NRSNM  navrhla  dať 
súhlasné stanovisko k uvoľneniu z členstva vo výbore dvoch členov a v prípade vymenovania dvoch 
nových členov, Výkonná rada navrhla nedať súhlasné stanovisko, nakoľko ani jeden z navrhovaných 
členov nie je slovenskej národnosti.
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 16
Rozpravy sa zúčastnili: Pavel Surový, Katarína Melegová Melichová, Pavel Marčok, 
Anna Tomanová Makanová:  Ukončila rozpravu dala na hlasovanie znenie stanoviska, v ktorom sa 
dáv súhlas na uvoľnenie z členstva vo výbore dvoch členov a v prípade vymenovania dvoch nových 
členov NRSNM nedáva súhlasné stanovisko.
Hlasovanie (hlasovali 20):
Za:    17 Proti:   0 Zdržaní: 3

17. Stanovisko k voľbe rektora Univerzity v Novom Sade



Anna  Tomanová  Makanová:  Pozvala  koordinátorku  Výboru  pre  vzdelávanie,  aby  zdôvodnila 
stanovisko k voľbe rektora Univerzity v Novom Sade.
Svetlana  Zolňanová:  V  súlade  so  Zákonom  u  vysokoškolskom  vzdelávaní  NRSNM  zaujíma 
stanovisko k voľbe rektora, nakoľko v rámci Filozofickej katedry Univerzity v Novom Sade pôsobí aj 
Oddelenie slovakistiky.
Anna Tomanová Makanová: Otvorila rozpravu k bodu 17.
Rozpravy sa zúčastnili:  Katarína Melegová Melichová,  Samuel  Čelovský,  Vladimír  Valentík,  Anna 
Tomanová Makanová.
Anna Tomanová Makanová: Uzavrela rozpravu a dala na hlasovanie uznesenie, ktorým Národnostná 
rada  slovenskej  národnostnej  menšiny  vyjadruje,  že  nemá  námietky  ani  k  jednému  z  dvoch 
navrhovaných kandidátov.
Hlasovanie:
Za:    20 Proti:   0 Zdržaní: 0

18. Stanovisko k názvom ulíc

Anna Tomanová Makanová: Informovala členov NRSNM, že sa touto otázkou už zaoberala Výkonná 
rada a že NRSNM musí verifikovať stanovisko Výkonnej rady. Otvorila rozpravu k bodu 18.
Rozpravy sa zúčastnili: Samuel Čelovský, Pavel Marčok
Anna Tomanová Makanová: Ukončila rozpravu a dala na hlasovanie 
-Súhlasné stanovisko k návrhu mien ulíc v Šíde
Hlasovanie:
Za:    20 Proti:   0 Zdržaní: 0
-Súhlasné stanovisko k návrhu mien ulíc v Starej Pazove.
Hlasovanie:
Za:    20 Proti:   0 Zdržaní: 0

19. Návrh kritérií na udelenie štipendií Vlády Slovenskej republiky

Anna Tomanová Makanová:  Otvorila  rokovanie  k  bodu 19  a  pozvala  koordinátorku Výboru pre 
vzdelávanie  Svetlanu  Zolňanovú,  aby  informovala  členov  NRSNM  o  návrhu  kritérií  na  udelenie 
štipendií vláda SR.
Svetlana  Zolňanová:  Informovala  o  návrhu  kritérií  na  udelenie  odporúčania  pre  študentov 
uchádzajúcich sa o štipendium vlády SR, ktoré vypracovala komisia pre štipendiá a ktoré prerokovala 
aj Výkonná rada NRSNM. 
Rozpravy sa zúčastnili: Ladislav Petrovič, Katarína Melegová Melichová, Igor Feldy, Pavel Surový, 
Pavel Marčok, Jarmila Šproch Belička, Anna Tomanová Makanová, Martin Zloch, Samuel Čelovský, 
Vladimír Valentík, Zlatko Šimák.
Anna  Tomanová  Makanová:  Ukončila  rozpravu  a  dala  na  hlasovanie  kritériá,  ktoré  schválila 
Výkonná rada NRSNM:

Pri získavaní odporúčania na  štipendium Vlády SR na akademický rok 2015/2016  sa uprednostnia 
kandidáti, ktorí spĺňajú nasledovné kritériá:

− držitelia osvedčenia Slováka žijúceho v zahraničí – kritérium Vlády SR,
− priemerný prospech v priebehu celého školenia na strednej škole viac ako 4.00 alebo v 

priebehu štúdia viac ako 8.00 -  kritérium Vlády SR
1.  maturantom stredných škôl sa prospech vypočíta sčítaním strednej známky z 1., 2., 3. ročníka a 
polrok zo 4. ročníka a vydelí 4



2. ukončeným stredoškolákom sa prospech vypočíta sčítaním strednej známky z 1., 2., 3. a 4.  ročníka a 
známky z maturitnej skúšky  a vydelí 5
3. študentom 1. a 2. ročníka sa prospech vypočíta sčítaním strednej známky z 1., 2., 3. a 4.  ročníka a 
známky z maturitnej skúšky a vydelí 5. Potom sa pripočíta prospech zo študijných výsledkov z 
potvrdenia z fakulty a vydelí 2
4. pre uchádzačov o štipendium na magisterské štúdium sa budú brať do úvahy študijné výsledky z 
bakalárskeho štúdia
5.  pre uchádzačov o štipendium na doktorandské štúdium sa budú brať do úvahy študijné výsledky z 
magisterského štúdia
Prednosť získajú  kandidáti, ktorí nadobudli základné alebo stredné vzdelanie v slovenskom jazyku 
alebo navštevovali hodiny slovenského jazyka  s prvkami národnej kultúry. Komisia môže prihliadať na 
sociálny status rodiny pri udelení 2 odporúčaní.

Kandidátom  budú  pridelené  body  (za  prospech  maximálne  50  bodov  za  navštevovanie  výuky  v  
slovenskej triede 3 body a za navštevovanie výuky slovenčiny s prvkami  národnej kultúry maximálne  
2 body) a na základe získaných bodov sa formuje poradovník.

Hlasovanie:
Za:    19 Proti:   1 Zdržaní: 0

20. Otázky a návrhy
Anna Tomanová Makanová: Ukončila chôdzu a pozvala členov NRSNM na občerstvenie.

Zápisnicu zostavil Predsedníčka
L. Čáni          Národnostnej rady

    slovenskej národnostnej menšiny
    Anna Tomanová-Makanová


